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Abstract (en)
The device according to the invention is suitable for cleaning articles with liquefied or supercritical gases as cleaning fluids, a drum (2) being
arranged rotatably and/or pivotably in a pressure-resistant vessel (1) and said drum (2) being connected to a drive device (3), and the vessel (1)
being connected to a supply system for the cleaning fluid. In addition, the pressure-resistant vessel (1) may contain lock chambers for charging and
emptying and heat exchangers (9) for temperature control. The cleaning fluid is suitably liquefied or supercritical carbon dioxide. Relatively small
components can by this means be especially well cleaned of in particular organic soiling (greases, oils). <IMAGE>

Abstract (de)
Die erfindungsgemäße Vorrichtung eignet sich zur Reinigung von Gegenständen mit verflüssigten oder überkritischen Gasen als Reinigungsfluide,
wobei in einem druckfesten Behälter (1) eine Trommel (2) dreh- und/oder schwenkbar angeordnet ist, und die Trommel (2) an eine
Antriebseinrichtung (3) angeschlossen ist, und der Behälter (1) mit einer Versorgungsanlage für das Reinigungsfluid verbunden ist. Zusätzlich
kann der druckfeste Behälter (1) Schleusen zur Beschickung und Entleerung enthalten sowie Wärmetauscher (9) zur Temperaturregelung. Als
Reinigungsfluid eignet sich verflüssigtes oder überkritisches Kohlendioxid. Kleinere Bauteile lassen sich damit insbesondere von organischen
Verunreinigungen (Fette, Öle) besonders gut säubern. <IMAGE>
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